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Új Matyó Madonna
Különleges alkotással bővült a Takács István Gyűjtemény.

A festmény egy újabb, de az eddigiektől
merőben eltérő Matyó Madonna-ábrázolás. 

A Takács István által még az 1940-es évek elején készített művet 
az alakja teszi különlegessé. A mester ebben az esetben tondo, 
azaz kör alakú festményen ábrázolta a gyermekét odaadó szeretet-
tel, áhítattal ölelő Máriát. A festményen, a művész többi Madon-
na-ábrázolásához hasonlóan, matyó viseletben jelenik meg Mária. Ez 
egy temperával készült, kartonra kasírozott alkotás. A művet annak 
formája mellett az is egyedivé teszi, hogy Takács István a Mária feje 
fölött látható dicsfényt ezúttal szigorú körvonal nélkül, a fény suga-
rainak szabadon áradását jelezve festette meg. A tondo formájú mű 
aranyozott hátteret kapott, amelyet maga a művész készített el. 

A festményt és annak aranykeretét Laczkó Pető Mihály fes-
tőművész, a Takács István Gyűjtemény vezetője restaurálta. 

Az alkotás eddig egy magánszemély tulajdonában volt, amelyet 
a Takács István Kulturális Alapítvány megvásárolt, így gazdagítva 
tovább a neves matyó festőművész életművének kiállítását. 

Matyó Szent Család
Befejeződött Takács István Matyó Szent Család

festményének restaurálása,
így kikerülhetett a Takács István Gyűjtemény falára. 

A Matyó Szent Családot ábrázoló alkotást – ahogy korábban már 
beszámoltunk róla – még tavaly ősszel kapta ajándékba a Takács István 
Kulturális Alapítvány, azonban a szükséges restaurálási munkák elvég-
zése után most jött el annak az ideje, hogy felkerüljön a Gyűjtemény 
falára, Takács István Angyali üdvözlet című festménye mellé.

Üvegablakok
Elkészült

az első üvegablak-
illusztráció

a Takács István
Gyűjteményben. 

Az elsőként kihe-
lyezett üvegablak-il-

lusztráció Takács 
István feltámadó 

Krisztust ábrázoló 
művének feldolgo-

zása egy 200x60 
centiméteres áttetsző 

felületre.
Ez egyike annak a 

14 üvegablak-illusz-
trációnak, amelyet 
pályázati forrásból 

valósít meg
a gyűjtemény.

Az elkészült
illusztrációkat
az elkövetkező

hetekben az
intézmény ablakai 

elé függesztik
majd ki,

megidézve
az üvegablakok 

hangulatát.  

hmzs

hmzs

hmzs
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Farsang:
egykor és most

A vízkereszt napjától hamvazószerdáig terjedő farsangi időszakhoz
számtalan különböző hagyomány köthető, de egy dolog talán közös mindben: 

vidáman tekinteni előre az új évben és jókedvűen várni a tavaszt.

A farsang hagyományosan a bálok, mulatságok, lakomák időszaka, 
már a középkorban is megjelentek a közös vigasságok, ame-
lyekkel az emberek a téli csüggedtségen, komorságon igyekez-

tek felülkerekedni. Az ünnepnek gyakorlatilag ez az alapja még ma 
is: elűzni a rosszkedvet, önfeledten szórakozni, akár álarcban vagy 
jelmezben kicsit már a tavaszt várva és egyben búcsúztatva is a telet. 
A farsanghoz olyan események köthetőek világszerte, mint például 
a velencei vagy riói karnevál, Magyarországon is számos népszokás 
kapcsolódik ehhez az időszakhoz, melyek közül talán a legismertebb a 
mohácsi busójárás. 

MEZŐKÖVESDEN kifejezetten farsangi hagyomány nem alakult ki, de 
természetesen ehhez az időszakhoz is kapcsolódtak régen különböző 
szokások. Pető Margit: Rozmaring ága, virágnak virága című könyvé-
ben olvasható leírás arról, hogy a matyóknak vízkereszt napjától kez-
dődően milyen szokásaik voltak, mit jelentett számukra ez az időszak. 
A farsanggal kezdődtek a bálok, mulatságok, addig András-naptól 
böjtöltek a matyók és január 6-ával már nem volt tilos a vigasság, elér-
kezett az evés-ivás ideje, valamint a summás lagzikat is ekkor tartották. 
A farsangi időszakban vittek vizet szenteltetni, de almát is szenteltek, 
amely torokfájásra volt jó gyógyír, emellett akinek új háza épült, ház-
szentelőt tartott. A farsang háromnapos volt – vasárnap, hétfő, kedd –, 
amikor nagy bálokat tartottak, szórakoztak, táncoltak, mulattak még 
egyet a nagyböjt előtt, amely hamvazószerdával kezdődött.

NAPJAINKBAN Városunk óvodáiban idén is az előző évekhez hasonló 
programokkal készülnek a kicsiknek, a szervezésbe a szülőket is be-
vonják, ha a pandémiás helyzet ezt lehetővé teszi. A gyerekek beöltöz-
nek, szemüveget, álarcot készítenek, táncolnak is, emellett az óvónők is 
jelmezt öltenek és mesejátékot adnak elő a kicsiknek, és felelevenítik 
a farsangi népszokásokat, például a fánksütés vagy a busójárás hagyo-
mányát is a programok keretében – tudtuk meg Lázár Endrénétől, a 
Mezőkövesdi Óvoda és Bölcsőde intézményvezetőjétől. Városunk általá-
nos iskoláinak hagyományos farsangi programját is felülírta a járvány, 
idén osztálykereten belül valósulnak meg programok. A Mezőkövesdi 
Általános Iskola tanulói jelmezbe bújnak, a Szent István Katolikus Ál-
talános Iskolában pedig délutáni klubfoglalkozások keretében tartják 
meg a farsangot, az alsósok beöltöznek, a felsősöknek pedig játékos 
vetélkedővel készülnek – kaptuk az információkat Gáspár Erzsébet 
intézményvezetőtől és Nyeste István igazgatótól.
Városunkban továbbá a Matyó Kertbarát Egyesület szervez már évek 
óta farsangi batyus bált, valamint a Matyó Nagymama Klub Egyesület 
is várta – legutóbb tavaly – a környékbeli nyugdíjas klubok tagjait 
egy zenés, vidám összejövetelre. Idén a járványügyi korlátozások miatt 
egyik szervezet sem tartja meg a rendezvényeket. D. A.
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VÁROSHÁZA

– A téli időszakban 
milyen feladatokat vé-
geznek a városban?

– Társaságunk végzi 
a város egyes közterü-
letein a hóeltakarítási, 
síkosságmentesítési felada-
tokat ebben az időszak-
ban. A kezelési területek 
– a teljesség igénye nélkül 
– a Hősök tere, a Mátyás 
király út térburkolattal 
ellátott járdái, a város 
intézményeinek parkolói, 
valamint a kerékpárút. 
Mindezeken felül termé-
szetesen hóeltakarítást 
végzünk a piacokon, a 
temetőben, a Kavicsos-tó 
és Szabadidőparkban és 
minden üzemeltetésünk-
ben álló területen.

– A cég székhelyén 
milyen intézkedések van-
nak jelenleg érvényben?

– Az ügyfélfogadási idő 
nem módosult, de arra 
kérünk minden székhe-
lyünkre látogatót, készítsék 
elő a szükséges iratokat, 
hogy ezzel is gyorsítsák az 
ügyintézést, valamint azt 
követően a lehető legrövi-
debb időn belül hagyják 
el az épületet. Az ügyfelek 
csak szájat és orrot elta-
karó maszkban léphetnek 
be hozzánk, ezenkívül 
kézfertőtlenítési pontokat 
alakítottunk ki az ügyfél-

fogadó térben, valamint 
a titkárságon. Mindezek 
mellett arra kérünk min-
denkit, hogy amennyiben 
lehetősége van rá, inkább 
telefonon vagy ímélben 
keresse ügyintézőinket.

– A Zrt.-hez tartozó 
területek, tevékenysé-
gek közül melyikre volt 
a leginkább hatással a 
járvány?

– Társaságunk tevékeny-
ségei közül a járvány a 
Zsóry Gyógy- és Strandfür-
dő üzemeltetését érintette a 
legérzékenyebben, hiszen a 
fürdő november 11-től zárva 
tart. A járvány jelentősen 
kihat a fizető parkolási 
rendszer üzemeltetésére is, 
mivel nem kell várakozási 
díjat fizetni önkormány-
zati tulajdonú közterület 
várakozási célú használatá-
ért. Így gyakorlatilag a Zrt. 
elvesztette ezen tevékenysé-
gekből befolyó bevételét.

– A helyi autóbusz-
közlekedésre is hatással 
van a pandémia. Hogyan 
változott az utóbbi idő-
szakban a menetrend és 
jelenleg milyen változá-
sok vannak érvényben?

– A honlapunkon, illetve 
a buszvárókban kifüggesz-
tett menetrendben jelenleg 
két változás van érvényben. 

Egyrészt a Gyógyfürdő 
megállóhelyről 7.00 órakor 
induló 2-es jelzésű járat 
útvonala nem érinti az Egri 
u., Váci Mihály u., Vajda Já-
nos u. megállóhelyeket, ez a 
középfokú oktatási intéz-
mények távoktatása miatt 
bekövetkezett változtatás. 
A másik módosítás, hogy 
a 22.00 órakor a Dózsa 
György u. 3. megállóhelyről 
induló 2-es jelzésű járat 
nem közlekedik, így a város 
felé visszatérő Gyógyfür-
dő megállóhelyről 22.10 
órakor induló 2-es jelzésű 
járat sem közlekedik. A 
szállodák és a fürdő zárva 
tartása, valamint a kijárási 
korlátozás miatt ez a busz 
gyakorlatilag üres lenne. A 
korlátozások feloldásával 
természetesen ezek a jára-
tok is visszatérnek.

– A fürdőben, illetve 
a Városi Tanuszodában 
érvényben lévő üzem-
szünet ideje alatt zajla-
nak-e munkálatok a két 
létesítményben?

– A Zsóryban a kény-
szerszünet alatt javarészt 
a fürdő dolgozói végeznek 
karbantartási munkákat, 
így újranyitás után meg-
újult belső terekkel várja 
a fürdő a vendégeket. A 
Tanuszodában is zajlottak 
felújítási munkák, tiszta-

sági festés valósult meg, a 
Zrt. munkatársai újrapo-
lírozták a fémfelületeket, 
valamint vízkőoldás, a 
medencék fertőtlenítése és 
az ablaküvegek tisztítása 
történt meg teljeskörűen.

– Milyen gyakran 
végeznek fertőtlenítést a 
városban?

– A városban heti rend-
szerességgel végzünk fer-
tőtlenítést Virocid oldattal 
a forgalmas közterületekre 
koncentrálva, elsősorban 
buszvárókra, gyógyszertá-
rak környékére fókuszálva.

– Az élelmiszer- és 
használtcikk-piacon mi-
lyen intézkedések vannak 
jelenleg érvényben?

– Mindkét piac terüle-
tén kötelező a szájat és 
orrot eltakaró maszk vise-
lése, valamint az élelmi-
szerpiac főbejáratánál és 
a gombavizsgáló helyiség 
előtt kézfertőtlenítési 
pontokat állítottunk fel, 
amelyeket bárki szabadon 
használhat. Ezen felül 
más korlátozás nincs 
érvényben. Szeretnék 
mindenkit arra ösztönözni, 
hogy ha teheti, inkább a 
piacot válassza, hiszen a 
vásárlás nyitott légtérben 
kevésbé kockázatos a jár-
vány szempontjából. D. Anett

A pandémiás időszak, a bevezetett intézkedések céget érintő hatásairól,
illetve aktuális feladatokról is kérdeztük Szabó Jánost,

a Mezőkövesdi Városgazdálkodási Nonprofit Zrt. vezérigazgatóját.

Városgazdálkodás télen
– interjú Szabó Jánossal

Szabó János
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MOZAIK

Új utasbeálló
Mezőkövesd felsőn

Mezőkövesd is új, modern utasbeállót kap a felső vasúti
megállónál. A vasúttársaság előzetes tájékoztatása szerint 

2021 őszére készül majd el a mezőkövesdi építmény.

Mezőkövesden a felső vasúti megállónál az utasbeálló kérdése 
már régóta napirenden szerepelt. Dr. Fekete Zoltán polgármes-
ter már több ízben megkereste a vasúttársaságot a Mezőkö-
vesd-felső vasútállomáson fedett utasváró kiépítése érdekében.

A MÁV december végén kiadott közleményéből kiderül, 
hogy 2021-ben mintegy 20 helyszínen építenek ki modern 
utasbeállókat, köztük Mezőkövesd-felső megállóban is.

A fejlesztés keretében világítással, padokkal, utastájékoztatóval 
és biztonsági kamerarendszerrel ellátott utasvárót telepítenek. 
A létesítmény öt méter hosszú, mintegy három méter magas és 
2,6 méter mély, ebből több mint másfél méter mélységben széltől 
is védett. Az utazók kényelme érdeklében egyes utasbeállókba 
jegykiadó automatákat is telepítenek majd.

A vasúttársaság közleményéből kiderül, hogy legkésőbb 2021 
őszére készülhet el a mezőkövesdi építmény. (Fotó: MÁV)

Javukra fordítják
az üzemszünetet

Felújítási, karbantartási munkálatokat
végeznek a fürdő dolgozói

a Zsóry Gyógy- és Strandfürdőben.

A november 11-ei zárást követően – az üzemelő rendszerek leállí-
tása után – fogtak bele a munkába a kényszerszünetet kihasználva, 
hogy a vendégeket majd egy szebb, kulturáltabb fürdő fogadja.

Ezeket a karbantartási, állagmegóvó munkákat általában 3-4 
évente tudják elvégezni, így, hogy nincs üzemeltetés, jut idő a 
megvalósításra.

A fürdő egész területét érintik a munkák, a fedett részlegen meg-
újulnak a folyosók, közös terek, kezelőhelyiségek és irodák is, minden 
olyan munkát elvégeznek az állagmegóvás érdekében, amelyre 
valóban szükség van. Emellett új burkolatot kapott az iszapkezelő, 
lefestették a kültéri kukákat is, valamint a külső területen terepren-
dezés, a lehulló lomb összegyűjtése adott feladatot a dolgozóknak. A 
takarítóktól a gyógyászati szakdolgozókig mindenki kiveszi a részét a 
munkából – tudtuk meg Vámos Zoltán fürdővezetőtől.

Az időjárás miatt jelenleg benti munkák zajlanak még, illetve jobb 
idő esetén folytatódik tovább a tereprendezés is, hogy a fürdő még 
inkább a vendégek megelégedésére szolgáljon a jövőben is. (Fotók: 
Zsóry Gyógy- és Strandfürdő Facebook-oldala)

Fejlődni szeretne
Érdi Mária

Spanyolországban, a Kanári-szigeteken edzőtáborozik 
jelenleg Érdi Mária, aki gőzerővel készül a tokiói olimpiára. 
A mezőkövesdi vitorlázó Laser Radial hajóosztályban fog 
elindulni a nyári ötkarikás játékokon.

– Mennyi időt töltesz Spanyolország-
ban és mire helyezed a fő hangsúlyt?

– Két hónapot fogunk itt edzőtáboroz-
ni és versenyezni, kevés dolog van, amit 
nem fogunk itt gyakorolni. Reméljük, 
sokat fogunk futamozni, ami a verseny-
szituációk gyakorlását segíti elő.

– Ki, vagy kik segítik a munkádat Spa-
nyolországban, illetve az idei évben?

– A szponzoraim (Sennebogen, B+N, Audi 
Magyarország, MVM SE) mellettem állnak 

idén is. Az edzőmmel utazom a versenyekre 
és edzőtáborokra, online tartom a kap-
csolatot a fizioterapeutámmal és erőnléti 
edzőmmel, ami nagyon jól működik. A 
családom is nagyon sokat segít a felkészülé-
semben, velük is napi kapcsolatban vagyok.

– Hogyan fog alakulni a programod 
az edzőtábor után?

– Reméljük, hogy a vírushelyzet meg 
fogja engedni, hogy elkezdjük a versenyzést 
márciusban Mallorcán. Ha minden a tervek 

szerint megy, a júliusi olimpiáig minden hó-
napban el fogunk indulni egy versenyen. Az 
olimpia előtt 3 nagy verseny lesz, a spanyol, 
francia, valamint a japán világkupa.

– Az év legfontosabb versenye a tokiói 
olimpia lesz. Jelen pillanatban, hogy 
érzed, mire lehetsz képes Tokióban?

– Jelenleg nem gondolkozom az ered-
ményen. Szeretnék minél többet dolgozni 
és fejlődni addig. Hogy ez mire lesz elég, 
Tokióban meglátjuk.

hmzs D. A.

bokri
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SZIRÉNA

Tűzoltósági
helyzetkép

Mozgalmas időszakot tudhatnak maguk mögött városunk 
tűzoltói, az elmúlt hetekben elsősorban fűtéssel kapcsolatos 

tűzesetekhez kellett kivonulniuk a szakembereknek. 

A Mezőkövesdi Hivatásos Tűzoltó-pa-
rancsnokság munkatársainak munkáját 
október elején a felázott talaj és az erős szél 
határozta meg, tudtuk meg Koroknai Péter 
tűzoltó alezredestől, tűzoltóparancsnoktól, 
aki elmondta, hogy a Deák Ferenc utcában 
egy 15 méteres diófa dőlt rá az egyik házra, 
az anyagi kár mintegy 100 ezer forint volt. 

– Október 18-án az M3-as autópályán 
három személygépkocsi, míg 24-én az 
Egerlövő felé vezető úton egy személy-
gépkocsi egy vontatóval ütközött, utóbbi 
esetben egy súlyos sérültet kellett átadni a 
mentősöknek – emelte ki Koroknai Péter.

Hangsúlyozta, november 12-én az M3-as 
autópályán egy 9 személyes kisbusz először 
egy kamionba, majd onnan a szalagkorlát-
ba csapódott, három személyt kórházba 
kellett szállítani, a kár értéke kb. 2 millió 
forint volt. November 20-án a 142-es 
kilométerszelvénynél árokba hajtott egy 
kamion, itt a szélvédőt el kellett távolítani, 
hogy a sofőrt ki lehessen menteni, a kezdeti 
tüzet a rendőrök oltották el a náluk lévő 
poroltóval, de így is 7,5 millió forint volt az 
anyagi kár, tette hozzá.

TŰZESETEK Októberben megkezdődött a 
fűtési szezon, mely nagyrészben megha-
tározta a lánglovagok őszi tevékenységét. 
Koroknai Péter elmondta, október 17-én 
kigyulladt egy puffertartály Szomolyán, 
emiatt kb. egymillió forintos kár keletke-
zett. November 9-én kéménytűz volt Bükk-
ábrányban, ugyanaznap éjjel Tibolddarócon 
egy 4x8 méteres ház teljes terjedelmében 
kigyulladt, az anyagi kár hozzávetőleg 800 
ezer forint volt, tette hozzá. November 
11-én egy 6x10 m-es ház égett szintén teljes 
terjedelmében Cserépfaluban, összesen 5 
vízsugárral sikerült megfékezni a lángokat, 
a tűzben a szomszédos épület teteje is 
károsodott, hozzávetőleg 10 millió forintos 
kár keletkezett, emelte ki. 

 – November 11-én Szomolyán tragikus 
esemény történt, a Gárdonyi utcában talál-
ható ház egyik szobájában keletkezett tűz, 

füstmérgezés következtében egy idős hölgy 
elhunyt. A tűz keletkezési okát jelenleg is 
vizsgálják, de a szobában volt egy szilárd 
tüzelésű kályha, ami gyanúra ad okot – 
hangsúlyozta a tűzoltóparancsnok. 

Elmondta, november 22-én kéménytűz 
volt Tibolddarócon, míg másnap Mezőke-
resztesen egy gyertya okozott lakástüzet, 
egy vízsugárral sikerült eloltani a lángokat. 
Kiemelte, hogy november 25-én Vattán 
egy 100 négyzetméteres lakóház gyulladt 
ki, a ház teljesen leégett, a tűzoltók két db 
gázpalackot hoztak ki az épületből, milliós 
nagységrendű kár keletkezett. A házban 
elektromos fűtés volt, ami közrejátszhatott 
a tűzesetben, mondta el Koroknai Péter. 
Négy nappal később Sályban egy elha-
gyott lakóház szobája és tetőszerkezete 
égett, vélhetően dohányzás, vagy tűzoko-
zás lehetett a kiváltó ok, míg december 
3-án Tibolddarócon egy melléképület 
födémje gyulladt ki, valószínűleg a 
kéményből terjedt át a tűz, tudtuk meg a 
tűzoltóparancsnoktól.

 – December 7-én Sályban egy személy-
gépkocsi nekihajtott egy vezeték tartóosz-
lopának, amely 50 fokos szögben megdőlt, 
a javítás kezdéséig lezárták a helyszínt. 
Négy nappal később a 3-as számú főút 
136 km-es szelvényénél 3 személygépkocsi 
ütközött. A balesetben két fő megsérült, 
egyikük a helyszínen életét vesztette – 
mondta Koroknai Péter.

Kiemelte, hogy december 26-án Sály-
ban egy 200 m2 alapterületű lakóház te-
tőszerkezet égett teljes terjedelmében, 
amit három D és egy C típusú sugárral 
oltottak el. Hangsúlyozta, személyi 
sérülés nem történt, viszont a Megyei 
Igazgatóság szándékos gyújtogatás 
gyanúja miatt tűzvizsgálatot indított, az 
elkövetőt elfogták. Az anyagi kár hozzá-
vetőleg 4 millió Ft volt, tette hozzá.

– Január 5-én Mezőszemerén egy lakóház 
kéményének közelében a tető kigyulladt, 
a födém egy része beomlott, a tulajdonos 
meg tudta oldani a lakhatását. Öt nappal 

ezután Vattán egy használaton kívüli ház 10 
négyzetméteres helyisége és tetőszerkezete 
égett, amit 1 C sugárral sikerült eloltani – 
emelte ki a tűzoltóparancsnok.

Január 12-én egy autóba bezáródott egy 
kisgyermek városunkban, a gyereket a gépko-
csi oldalablakát betörve tudták kiszabadítani.

FŰTÉSI SZEZON A fűtéssel kapcsolatban 
elsőként a tüzelőanyagokra hívta fel a 
figyelmet a szakember.

– Ha valaki nedves fával, vagy például mű-
anyag szeméttel tüzel, a normál fűtéshez ké-
pest a korom mennyisége megkétszereződik, 
amely lerakódik a kéménybe. Ha a későbbi-
ekben fokozottan fűtenek a lakásban, akkor 
nagyon könnyen tűz alakulhat ki a kémény-
ben, ami átterjedhet a tetőre, vagy akár a 
teljes lakásra is, erre nagyon oda kell figyelni 
– mondta Koroknai Péter. A kéménysepréssel 
kapcsolatban kiemelte, hogy a lakosságnak 
kell kérnie a kémények felülvizsgálatát, 
illetve takarítását, amit a Katasztrófavé-
delem honlapján a katasztrofavedelem.hu 
oldalon lehet megtenni. A gázkészülékekkel 
rendelkezőknek felhívta a figyelmét arra, 
hogy érdemes szén-monoxid érzékelőt be-
szerelniük abba a helyiségbe, ahol alszanak, 
ugyanis az érzékelő már korai szakaszban 
jelzi a hibás működést, így akár életeket 
is menthet. Hozzátette, a jó minőségű 
érzékelők listája szintén megtalálható a 
Katasztrófavédelem honlapján. 

 – Nagyon fontos továbbá, hogy a tüzelő-
fűtő berendezés 1 méteres körzetében ne 
legyen éghető anyag, ugyanis a hősugárzás 
hatására kigyulladhat. A tüzelés-fűtés min-
dig veszélyes üzem, ne hagyjuk felügyelet 
nélkül ezeket a berendezéseket – emelte ki 
a tűzoltóparancsnok.

A járványügyi helyzettel kapcsolato-
san elmondta, hogy a veszélyeztetett 
intézmények, mint például az iskolák, 
idősotthonok és pszichiátriai intézetek 
gyakorlatoztatását mellőzték évközben, 
ezeket a járvány alakulásának függvényé-
ben a későbbiekben pótolják. Bódi K.

Koroknai Péter tűzoltó alezredes, tűzoltóparancsnok
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Újabb tehetséggondozó program
megvalósulása a Szent Lászlóban

Rigó Attiláné koordinátor

Gondolkodjunk - ROBOToljunk! – Újra
NTP-MTTD-19-0030

Az Emberi Erőforrások Minisztériuma 
még 2019-ben hirdette meg pályázatát 
a Nemzeti Tehetség Program keretében, 
melynek célja a matematikai, a termé-
szettudományos és a digitális kompeten-
ciák erősítése. 

Nyertes pályázatunk a már hagyo-
mányokkal rendelkező programunk 

folytatásának biztosítására törekedett. 
A járványügyi helyzetben – módo-
sítva az eredeti programot – sokszor 
újrakezdve, alkalmazkodva sikerült 
végrehajtani a projektet. Ennek kere-
tében diákjaink folytatták munkájukat 
a robotika-programozás területén. 
Bővült a tárgyi eszközök tára. Az új 
legórobot-készlet, illetve a 3D-s nyom-
tató újabb tervekre, ötletekre késztet-
te/készteti a kreatív diákokat.

A matematikai-logikai tehetségte-
rületet érintő foglalkozásokon pedig a 
matematika játékos lehetőségeivel ismer-
kedtek tanulóink: kézbe véve a hagyomá-
nyos társas logikai játékokat, vagy éppen 
megoldva a CsibÉSZtúra online felület 
feladványait. 

Bízunk abban, hogy a kreatív munka, az 
ötletelés, a vidám hangulatú foglalkozá-
sok hamarosan  újra elindulhatnak!

Tovább
fejlődik az ovi

Mintegy hétszázezer forint értékben
vásárolt infokommunikációs eszközöket

a Mezőkövesdi Óvoda és Bölcsőde.

A mezőkövesdi intézmény tavaly év 
végén nyerte el a Kincses Kultúróvoda 
címet az Emberi Erőforrások Minisztériu-
mának Kultúráért Felelős Államtitkársága 
és Köznevelésért Felelős Államtitkársága 
által meghirdetett pályázatán. A cím 
mellé 1,3 millió forint pénzjutalmat is 
kapott az óvoda.

– A pénzjutalom egy részéből, mintegy 
700 ezer forint értékben infokommunikáci-
ós eszközöket – CD-lejátszókat, hifi-tornyo-
kat, nyomtatókat, mikrofonokat, hangfala-
kat, adathordozó eszközöket – vásároltunk 
– mondta el Lázár Endréné, a Mezőkövesdi 
Óvoda és Bölcsőde intézményvezetője. 

A pedagógus azt is elmondta, hogy a 
berendezéseket a tagóvodák a minden-
napok során, különböző foglalkozásokon 
– zenehallgatás, tánc –, illetve nagyobb 

eseményeken – anyák napja, farsang, jóté-
konysági cuháré – tudják majd használni.

A pénzösszeg másik feléből, mintegy 
600 000 forintból pedig 96 matyó gyer-
mekviseletet varratnak, amelyből minden 
tagóvoda 24 – fele lány, fele fiú – matyó 
öltözetet kap, így tagintézményenként 
egy-egy csoport tudja majd felölteni a 
gyönyörű matyó viseletet. 

PROGRAMOK Az óvodában mindig érde-
kes programokkal, alkalmi kiállításokkal 
igyekeznek színesíteni a mindennapo-
kat. Jelenleg téli projektek zajlanak a 
tagóvodákban, amelynek keretében téli 
hangulatú sarkokat, például a déli sarkot  
felelevenítő kiállítást rendeznek be. 

Az óvoda a közeljövőben számos 
programra készül, amelyet a matyó 

kultúra, a matyó népszokások jegyében 
tartanak meg. 

– A tervezett események között lesz 
egyebek mellett a farsang, majd húsvét 
előtt, március 31-ére tojásfakészítést 
szerveznünk, ahol a gyerekek matyó 
mintás tojásokat festenének, népdalokat 
énekelnének, népi szokásokat eleveníte-
nek fel. A Föld napja alkalmából elültejük 
majd az „ovi fáját”. Május végére pedig 
meghitt köszöntéssel készülünk az anyák 
napjára. Júniusban – ha a vírushelyzet 
engedi – minden tagintézmény megszer-
vezné saját jótékonysági óvodai cuháréját 
– emelte ki Lázár Endréné. 

Az intézményvezető hozzátette, hogy 
a programokat, ha a járványhelyzet 
engedi, akkor a szülők bevonásával 
valósítják meg. hmzs

Az új eszközöket különböző foglalkozásokon,
programokon használják majd az óvónők
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Értéktár –
Fókuszban: a matyó hímzés

A lapunkban bemutatjuk a Mezőkövesdi Települési Értéktárban
található értékeket. Most a mezőkövesdi matyó hímzéssel, valamint

a Százrózsás Hímzőpályázattal ismerkedhetnek meg.

ÖRÖKSÉGÜNK A matyó hímzés hozzávetőle-
gesen 200 éves múltra tekint vissza, legko-
rábbról a magasra felvetett ágyak díszlepedői 
maradtak fenn. Az országosan is elterjedt 
fehér, vagdalásos vásznakat a XIX. század 
utolsó harmadában Mezőkövesden a piros-kék 
fonallal, az ún. cipés-madaras mintával kivarrt 
lepedők váltották fel. 

A virágtöves, laza szerkezeteket a XIX. század 
utolsó évtizedeiben erősen naturalisztikus áb-
rázolási mód váltotta: egyre többféle motívumot 
hímeztek ki az asszonyok, köztük a pünkösdi ró-
zsát, amely matyó rózsaként vált a legismertebb 
és legjellegzetesebb mezőkövesdi motívummá. 
A csodálatos hímzések azonban a varrók mellett 
a minták előrajzolóit is dicsérik. 

Mezőkövesden a legelső „íróasszonyok” azaz 
a hímzéseket előrajzolók működését az 1880-as 
és 1890-es évekre tehetjük, ekkor kezdett kiala-
kulni a rajzolók sajátos egyéni stílusa. Az íróasz-
szonyok egy része szűcs családból származott, s 
a korábbi régies mintakincs elhagyásával első-
sorban az újabb térkitöltő szabadrajzú mintákat 
kezdték alkalmazni, közöttük a szűcshímzés 
elemeit is hasznosították, mint pl. Öreg Kis Jankó 
Bori, Rakamazi Erzsa, Öreg Pék Panni. 

Az új stílusú vászonhímzések szín- és forma-
világa a Mezőkövesden igen nagy gazdagságot 
felmutató szűcshímzések ornamentikájából 
táplálkozik. Az 1900-as évek elején a különböző 
rózsáknak, tulipánoknak és bimbóknak számos 
formája volt ismert. A színek használatát illető-
en a piros mindvégig megőrizte dominanciáját, 
viszont emellett egyre nagyobb szerepet 
kaptak a zöld, kék, sárga, lila és rózsaszín 
árnyalatai. A hímzés egyre nagyobb felületeket 
hódított meg a lakás textiljein éppúgy, mint 
a viselet darabjain, sokszor nélkülözték a 

mintaegységek szimmetrikus ismétlődését, a 
rendelkezésre álló teret szabadon kitöltötték. A 
matt pamutfonalat élénk selymek és erőteljes színű 
gyapjúfonalak váltották. 

A mezőkövesdi asszonyok díszítő kedve az 
1900-as évek első évtizedeiben érte el csúcsát, 
ekkor születtek talán a legszebb textilek. 

FÉRFI VISELET A magyar férfiviseletek legkü-
lönlegesebb darabjai, a jellegzetes bő ujjú 
„lobogós ingek” kezdetben visszafogott fehér 
lyukhímzéssel, később széles, tarka hímzés 
és a jellegzetes mezőkövesdi cipós horgolás 
készültek. A viselet másik impozáns része a 
fekete alapra dúsan hímzett, réz sújtással („ra-
gyogóval”) és selyemrojttal gazdagon díszített 
hosszú kötény, a „surc”, melyet a férfiak és a 
nők, akárcsak a gyerekek egyaránt hordtak. 
Szinte minden darabnak más a mintája, geo-
metrikus „bossókával”, vagy finom és aprólékos 
szűcsrózsával, esetleg tenyérnyi surcrózsával 
hímezték, de mind egy-egy remeke a magyar 
népművészetnek.

NŐI VISELET A matyó női viselet formáját 
tekintve erősen különbözik az országszerte 
általánosnak mondható sokszoknyás-ingvállas 
paraszti viseletektől. A bokáig érő harang alakú 
szoknya, a felsőtest karcsúságát hangsúlyozó 
testhezálló „litya” kitűnő alakot kölcsönöz 
viselőjének. A már említett kötények nemes 
alapanyagokból készültek, dúsan díszítettek. 
A színek, díszítmények és a változatos formájú 
főkötők hűen tükrözték viselőjük életkorát, 
családi állapotát, ugyanakkor leplezték a 
társadalmi különbségeket. A „hadd korogjon, 
csak ragyogjon” kifejezés nem kívülről jövő 
parancsként, hanem belső késztetésként 
szolgálta a matyók alkotókedvét, élni akarását. 

A pompás hímzések és az ezeket hordozó, a 
parasztviseletektől eleganciájával jól elkülönü-
lő mezőkövesdi népviselet korán az érdeklődés 
középpontjába került.

BEMUTATKOZÁSOK A matyó népművészet 
sikeres bemutatkozásai közé tartozik az 1885-ös 
Országos Háziipari Kiállítás, az 1896-ban a 
Millennium tiszteletére felépített néprajzi falu, 
az 1911-ben az operaházi Izabella-bálon mágnás 
szereplők által előadott Matyó lakodalmas 
táncjáték, valamint az 1908-as torinói világ-
kiállítás. A hímzés népszerűségének növe-
kedését jelzi, hogy megjelent a főúri-polgári 
szalonokban, híres divattervezők népies stílusú 
kollekcióin, címlapokon és képeslapokon és 
eljutott a tengeren túlra is. Ám ez a népszerűség 
védtelenné, a gazdasági haszon reménye pedig 
kiszolgáltatottá tette a matyó hímzést, amely 
ennek ellenére mégis az ország védjegyévé vált, 
s bár néhányan fanyalogtak (és fanyalognak ma 
is) „czifrasága” miatt, elvitathatatlan érdemei 
vannak a magyar kultúra és népművészet világ-
szerte ismertté és elismertté tételében.

A II. világháború és az azt követő társadalmi-
politikai változások megállíthatatlanul vonták 
maguk után a kivetkőzést, a hímzések saját 
használatra történő készítésének megszűné-
sét, ugyanakkor egy másik folyamat életre hív-
ta a háziipari szövetkezeteket, köztük a Matyó 
Népművészeti és Háziipari Szövetkezetet, mely 
a tárgyalkotó népművészet értékmegőrző és 
fejlesztő színtere volt évtizedeken át.

ÍRÓASSZONY Mezőkövesd népművészeti 
hagyományának egyik legismertebb szemé-
lyisége volt Kis Jankó Bori (Gáspár Mártonné 
Molnár Borbála 1876–1954), aki az előrajzolás 
és a hímzés tudását családi hagyományként 
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tanulta, hasonlóan a korábban említett jeles 
íróasszonyok többségéhez. Kis Jankó Bori 1953-
ban az elsők között kapta meg a Népművészet 
Mestere kitüntetést. Munkásságának nagy 
jelentősége van, ugyanis megújította a matyó 
hímzéskincset, s neve vált a legismertebbé, 
de hozzá kell tenni, hogy mellette számos ha-
sonló tehetségű alkotó is tevékenykedett. A II. 
világháborút követően a háziipari szövetkezet 
munkatársaként dolgoztak a legtehetségesebb 
rajzolók és hímzők az 1950-es évektől. 

NAPJAINK A fiatalabb generáció képviselői 
közül népi iparművész hímzőként alkot nagyon 
színvonalasan Vámos Margit, a Népművészet 
Ifjú Mestere és Pap Bernadett népi iparművész, 
a helyi Borsóka Hímzőkör vezetője. 

Mezőkövesden ma is kiváló alkotók élnek és 
dolgoznak, az újonnan készülő népi iparmű-
vészeti alkotások – legyen szó hímzésről vagy 
akár festett ládáról – az eredetiség talajára 
építkezve, mégis valamiféle korszerűséggel át-
itatva hirdetik ma is a matyó, valamint az egész 
magyar népművészet egyedülálló szépségét 
és páratlan gazdagságát.

A Matyó Népművészeti Egyesület a 2002-
ben létrehozott Borsóka Hímzőkör működ-
tetésével járul hozzá a gazdag helyi hímző 
hagyományok életben tartásához. A hímzőkör 
legfontosabb tevékenysége a matyó hímzés 
gazdag hagyományainak ápolása. A kör tagjai 
kiváló eredményeket értek és érnek el orszá-
gos pályázatokon is.

Az utódok két országos szintű alkotópályázat 
megrendezésével inspirálják a szakmabelieket 
magas színvonalú hímzett textilek készítésére. 
Háromévente kerül kiírásra a Kisjankó Bori 
Hímzőpályázat, míg a következő évben a Százró-
zsás Hímzőpályázatot szervezik meg.

A „Matyó népművészet – egy hagyományos 
közösség hímzőkultúrája” érték 2012 óta sze-
repel az UNESCO emberiség szellemi kulturális 
örökségének reprezentatív listáján. 

A Hungarikum törvény erre vonatkozó III. 12. 
§ (2) pontja alapján ezen érték a Hungarikum 
Bizottság 2013. január 31-i döntésével a 
Hungarikumok Gyűjteményébe került, úgyne-
vezett „törvény általi hungarikumként".

A mezőkövesdi matyó hímzés egy olyan 
kulturális érték, amely elismerésre és tovább-
fejlesztésre méltó. A helyi értéktárba történő 
felvétele tisztelgés az elődök munkássága előtt, 
illetve bátorítása mindazoknak, akik napjaink-
ban és a jövőben népi iparművészeti tárgyakat 
készítenek, amelyek  hitelesen folytatják az 
évszázados tradíciókat a mai kor igényeihez is 
alkalmazkodva. Mindannyiunk felelőssége, hogy 
még sokáig élő és alkotásokban bővelkedő 
kulturális értékünk legyen a matyó hímzés.

Százrózsás Hímzőpályázat 
és Kiállítás

A Matyó Népművészeti Egyesület 2002-ben 
rendezte meg első alkalommal a Százrózsás 
Országos Hímzőpályázatot és Kiállítást. A 
szervezők célja az, hogy minél több alko-
tó figyelmét irányítsák a matyó hímzésre, 
teremtsenek megmérettetési és bemutat-
kozási lehetőséget mindazok számára, akik 
Mezőkövesd és környékének textilkultúráját 
feldolgozzák. A háromévente megrendezésre 
kerülő országos verseny alkalmával közel 100 
egyéni és csoportos pályázó küld be mintegy 
300 pályamunkát. A pályázati darabok bírálatát 
minden alkalommal kiváló szakemberek 
végzik, javaslataik alapján kerülnek a tárgyak 
bemutatásra, illetve díjazásra. A kiállítás mindig 
nagy sikert arat a látogatók körében, melynek 
helyszínül a Matyó Múzeum szolgál.

EGYEDÜLÁLLÓ A Százrózsás Hímzőpályázat és 
Kiállítás a maga nemében egyedülálló, ugyanis 
azt bizonyítja, hogy a matyóság hímzőkultúrája, 
annak megtanulása és megújítása kihívást 
jelent az ország minden részéből érkező egyéni 
alkotók és alkotó csoportok számára egyaránt. A 
legszebb alkotásokat bemutató kiállítás pedig az 
itt élők mellett az idelátogató turisták számára is 
élményszerűen bizonyítja, hogy a matyó hímzés-
nek helye van a XXI. századi textilkultúrában.

A hímzőpályázat és kiállítás helyi érték-
tárba történő felvétele az itt élők számára is 
vonzóbbá teheti a hagyományos értékeken 
nyugvó, azokat megújító tevékenységet, illetve 
a pályázaton való részvételt.

HÁROM ÉVE A 2017-es pályázatra érkezett 
eddig a legtöbb, összesen 330 alkotás, melyek 
több mint kétharmadát állították ki a Matyó 
Múzeumban. Az első helyezettnek járó elisme-
rést a mezőkövesdi Pap Bernadett vehette át 
az egyénileg tervezett és mívesen kivitelezett 

rece, valamint viseletkiegészítőn újszerűen 
alkalmazott matyó motívumok tervezéséért 
és kivitelezéséért, továbbá a szakkörökben 
végzett tevékenységéért. A mezőkövesdi alkotó 
kapta meg Indonézia különdíját is. 

EREDMÉNYEK A Matyó Népművészeti 
Egyesület a Hagyományok Háza és a Nép-
művészeti Egyesületek Szövetsége szakmai 
támogatásával 2020-ban már a 7. alkalommal 
rendezte meg a Százrózsás Hímzőpályázatot 
és Kiállítást. A pályázatra hagyományos és 
modern kategóriában lehetett nevezni és olyan 
új, máshol még nem szerepelt alkotásokat 
vártak, melyeken a díszítmény a matyó tele-
pülések (Mezőkövesd, Tard, Szentistván), vagy 
Dél-Borsod (Bogács, Szomolya, Cserépfalu, 
Cserépváralja stb.) textiles hagyományait, azok 
újszerű átfogalmazását, hímző és csipkekészítő 
technikák valamelyikét alkalmazták.

2020-ban 31 egyéni alkotó és 15 alkotó-
csoport összesen kétszáznegyvenöt alkotást 
nyújtott be. Dr. V. Szathmári Ibolya etnográfus a 
június 26-ai megnyitón elmondta, hogy a szak-
mai zsűri mindössze 54 alkotást nem javasolt 
kiállításra, így a pályamunkák közel 80%-át 
elfogadták, ez pedig jelentősen meghaladta a 
korábbi pályázatok eredményeit. A mezőköves-
di alkotók kiemelkedően szerepeltek, hiszen a 
Hagyományos hímzések és viseletek egyéni 
kategóriában kettős mezőkövesdi siker szüle-
tett, Pap Bernadett végzett az első, míg Kada 
Andrásné a 3. helyen, emellett a csoportos 
kategóriában a Borsóka Hímzőkör 3. helyezett 
lett. Különdíjat kapott 13 alkotó, köztük a Rozet-
ta Hímzőkör (Budapesti japán hölgyek köre) 
– vezetőjük Pap Bernadett, valamint a szintén 
mezőkövesdi Tóth Józsefné. Az alkotásokat a 
szakmai zsűri véleménye alapján ezúttal is a 
Matyó Múzeumban állították ki. Bódi K.B. K.

Mintegy kétszáz pályamunka a tavalyi kiállításon
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A gyógyszertárak nyitvatartása:

Hétköznap

Forrás 730 – 1900

Glória 800 – 1800

Szent László 800 – 1630  (péntek: 800 – 1400)

Üdvözítő 800 – 1630

PatikaPlus 800 – 1900

Szombat

Forrás 800–1200

Glória zárva

Szent László
Ügyeletes héten: 800–1300

Üdvözítő

PatikaPlus 800 – 1900

Vasárnap
PatikaPlus 800 – 1800

Forrás, Glória, Szent László, 
Üdvözítő zárva

Ünnepnap Minden gyógyszertár ZÁRVA, 
csak ügyeleti-készenléti szolgálat!

január 31 – február 6-ig 
SZENT LÁSZLÓ Gyógyszertár

(Mátyás király u. 108.)

február 7–13-ig
ÜDVÖZÍTŐ Gyógyszertár

(Szent László tér 2.)

február 14–20-ig
GLÓRIA Gyógyszertár

(Deák Ferenc u. 1/a)

Gyógyszertárak
ügyeleti-készenléti rendje 

SZENT LÁSZLÓ EGYHÁZKÖZSÉG
Elérhetőség: 49/313-225
Facebook: Mezőkövesdi Szent László 
Plébánia,
www.szentlaszlo-mezokovesd.hu
Szentmisék:
Hétfőtől csütörtökig: 7 óra
Pénteken és szombaton: 7 óra, 17 óra 
Vasárnap: 7, 9, 11 és 17 óra
Minden hónap harmadik pénteken: 
az Effata Karizmatikus Közösség az esti 
mise után szentségimádást tart.

REFORMÁTUS EGYHÁZKÖZSÉG:
Elérhetőség: 49/339-018
Facebook: Mezőkövesdi Református 
Egyházközség
Vasárnaponként: 11 órától, isten-
tisztelet, ugyanekkor
gyermek-istentisztelet
További információ: www.refegervolgy.
com oldalon található. 

EGRI GÖRÖGKATOLIKUS
SZERVEZŐLELKÉSZSÉG
Elérhetőség: 06-30/296-8844
A hétköznapi ünnepek időpontjai 
és további információk a facebook.
com/mezokovesdigorogkatolikusok 
oldalon. Szent Liturgia a mezőkövesdi 
görögkatolikus templomban (Szőlő u. 
27.): minden vasárnap 17 órakor. 

Harangszó

Anyakönyvi
hírek 

Szombatonként 8–13 óráig.
A változtatás jogát fenntartják!

február 6.
Dr. Kiss Ferenc

Kossuth u. 1.

február 13.
Dr. Jacsó Viktor

Kossuth u. 1.

február 20.
Dr. Roszkos László

Gróf Zichy János u. 10/a

Fogászati
ügyelet 

Városunkban január 4. és 17. között
3 házasságkötést és 10 halálesetet anya-
könyveztek. Az alábbiak járultak hozzá

a nevük közléséhez:

Házasságkötés:
Fényes Zoltán – Für Klaudia

Tóth Attila – Füzér Zsuzsanna

JÉZUS SZÍVE EGYHÁZKÖZSÉG
Elérhetőség: 49/500-501
https://jezusszivemezokovesd.hu
facebook: jezusszivemezokovesd
Szentmisék:
Hétköznap: 7 óra, 18 óra 
Vasárnap: 7, 9 és 18 óra 
Minden hónap 13-án 12 óra:
Engesztelő szentmise
Minden hónap második és negyedik 
csütörtökén 15 óra 30:
szentmise a Reumakórházban

Az Szent László Egyházközség
továbbra is kéri, hogy

a hozzátartozók szíveskedjenek
az 1996 előtt megváltott sírhelyeket 

mielőbb megváltani. 
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HIRDETMÉNY
Mezőkövesd Város Önkormányzata hasznosításra (bérlet/értékesítés) meghirdeti az alábbi,

a város központjában elhelyezkedő ingatlanokat:

Mezőkövesd, Morvay János u. 1. szám alatti
irodahelyiségek (földszint 9 irodahelyiség és 

egyéb helyiségek összesen: 191 m2,
emelet 4 irodahelyiség és egyéb helyiségek,

összesen: 101 m2). Az udvaron parkolók bérelhetők. 

Mezőkövesd, Eötvös u. 1. szám alatti
üzlethelyiség (2 helyiség és mosdó,

WC, raktár, összesen: 50 m2).

A hasznosításra vonatkozó ajánlatokat Mezőkövesd Város Polgármestere részére levélben lehet benyújtani az alábbi címre:
3400 Mezőkövesd, Mátyás király út 112., vagy emailben a polgarmester@mezokovesd.hu címre.
Az ingatlanok megtekintésével kapcsolatban érdeklődni lehet a 06/49-511-515-ös telefonszámon.
Az ajánlatokban kérjük megjelölni a tervezett hasznosítás formáját és időtartamát vagy az esetleges vételi szándékot.

Dr. Fekete Zoltán polgármester

Mezőkövesd, Alkotmány u. 2.
(3 főhelyiség, konyha, raktárak,

mosdóhelyiségek, összesen: 530 m2).

HIRDETMÉNY
Mezőkövesd Város Önkormányzata hasznosításra (bérlet/értékesítés) hirdeti meg a Mezőkövesd, Mártírok u. 27. szám alatti 

kivett irodaház és Mártírok u. 27/A. szám alatti ingatlanokat.

Az ingatlanon található továbbá egy két helyiségből álló épület, mely összesen 164 m2 területű.

A hasznosításra vonatkozó ajánlatokat Mezőkövesd Város Polgármestere részére levélben lehet benyújtani az alábbi címre:
3400 Mezőkövesd, Mátyás király út 112., vagy emailben a polgarmester@mezokovesd.hu címre.
Az ingatlanok megtekintésével kapcsolatosan érdeklődni lehet a 06/49-511-536-os telefonszámon.
Az ajánlatokban kérjük megjelölni a tervezett hasznosítás formáját és időtartamát, vagy az esetleges vételi szándékot.

Dr. Fekete Zoltán polgármester

Az irodaház összesen 260 m2 alapterületű 12 irodahelyiséget tartalmazó épületegyüttes, melyhez 3 garázs tartozik.
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FRISS INFORMÁCIÓK
AZ ESZJA

RENDSZERBEN 

A Nemzeti Adó- és Vámhivatal 
(NAV) idén is elkészíti az szja-beval-
lási tervezeteket, melyeket március 
közepétől érhetnek el az adózók a 
NAV eSZJA oldalán. Akik a hivatal 
segítsége nélkül maguk szeretnék 
elkészíteni bevallásukat, azok már 
most hozzáférnek a 20SZJA bevallás 
webes kitöltőprogramjához. A NAV 
eSZJA oldalán minden aktuális 
bevallási információ elérhető.

A NAV idén is minden adózónak, 
a magánszemélyeken túl az egyéni 
vállalkozóknak, a mezőgazdasági őster-
melőknek és az áfafizetésre kötelezett 
magánszemélyeknek is készít szemé-
lyijövedelemadó-bevallási tervezetet, 
ami KAÜ-azonosítás (ügyfélkapus, 
e-személyi igazolvánnyal történő vagy 
telefonos azonosítás) után 2021. március 
15-étől érhető el a NAV honlapján.

Ettől függetlenül a NAV már most 
közzétette a 20SZJA szja-bevallási nyom-
tatványt, a kitöltéséhez szükséges webes 
felület és a hagyományos Általános 

Nyomtatványkitöltő Program (ÁNYK) 
elérhetőségét. Azok, akik maguk készítik 
el bevallásukat, már használhatják a we-
bes kitöltőprogramot is, ami a legegysze-
rűbben a NAV eSZJA oldaláról érhető el. 
Az elkészített bevallások leggyorsabban 
elektronikusan küldhetők be, azonban a 
NAV felülete akkor is alkalmas a bevallás 
kitöltésére, ha valaki nem az Ügyfélkapun 
nyújtja be azt, hanem hagyományos 
módon kinyomtatva, papíron. 

 
Az szja bevallásának és befizetésé-

nek határideje egységesen, mindenki 
számára 2021. május 20.

A NAV eSZJA oldalán már minden 
aktuális bevallási információ elér-
hető, emellett a NAV folyamatosan 
közzéteszi az aktuális tudnivalókat, 
a bevallási tervezettel kapcsolatos 
határidőket és teendőket.

Az szja 1+1 százalékának felajánlásá-
ról, a korábbi évekhez hasonlóan, idén 
is lehet rendelkezni elektronikusan és 
papíron is. Nemzeti Adó- és Vámhivatal

HIRDETMÉNY
Mezőkövesd Város Önkormányzata pályázatot hirdet

a 3204/1 helyrajzi számú 2731 m2 beépítetlen terület megnevezésű
– a Tiszavirág utca végén található – ingatlan hasznosítására.

Pályázat benyújtásának határideje:
2021. február 15. (hétfő) 16.00 óra

Helye: Mezőkövesdi Közös Önkormányzati Hivatal, 3400 Mezőkövesd,
Mátyás király út 112., Polgármesteri titkárság

A hasznosításra vonatkozó ajánlatokat Mezőkövesd Város Polgármestere részére 
levélben lehet benyújtani az alábbi címre:
3400 Mezőkövesd, Mátyás király út 112. szám, vagy emailben 
a polgarmester@mezokovesd.hu címre.

Mezőkövesd, 2021. február 1.

HIRDETMÉNY
Mezőkövesd Város Önkormány-

zata hasznosításra (bérlet/érté-
kesítés) hirdeti meg

a Mezőkövesd, Szent László 
tér 11. szám alatti, 78 m2 alap-
területű üzlethelyiséget,

valamint a Mezőkövesd,
Szent László 11. szám alatti,

17 m2 alapterületű
üzlethelyiséget.

A hasznosításra vonatkozó ajánla-
tokat Mezőkövesd Város Polgármes-
tere részére levélben lehet benyújta-
ni az alábbi címre: 

3400 Mezőkövesd,
Mátyás király út 112.,

vagy emailben
a polgarmester@mezokovesd.hu 

címre.

Az ingatlanok megtekintésével 
kapcsolatosan érdeklődni lehet a 
06/49-511-536-os telefonszámon.

Az ajánlatokban kérjük megjelölni 
a tervezett hasznosítás formáját és 
időtartamát, vagy az esetleges vételi 
szándékot.

Dr. Fekete Zoltán polgármester
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Bizakodnak bokszolóink
Felemás évet zártak a Mezőkövesd Zsóry SE ökölvívói, akik tavaly

mindössze három versenyen tudtak elindulni a koronavírus-járvány miatt. 
A szakosztály elmúlt évéről, az eredményekről és tervekről Balogh Róbert 

szakosztályvezetővel beszélgettünk.

– Hogyan értékeled a hátrahagyott évet?
– Az elmúlt évben összesen három hivatalos 

versenyen tudtunk részt venni, ezen felül az egri 
régióközpont több alkalommal is rendezett közös 
edzéseket, ami a srácoknak nagyon jó fejlődési 
lehetőséget jelentett. A kialakult járványhelyzet 
miatt néhány versenyről le kellett mondanunk, 
ugyanis a Magyar Ökölvívó Szakszövetség nem 
engedélyezte a megrendezést, ettől függetlenül 
végig becsülettel dolgoztunk a srácokkal. 

– Hányan és milyen korosztályokban 
sportolnak a szakosztályban?

– Az utóbbi időben szépen megnőtt a 
létszám, főleg a korosztályon aluliak között 
vannak sokan, akik kedvet éreznek az ököl-
víváshoz. Többen is vannak köztük olyanok, 
akiknek már ettől az évtől versenykönyvet 
fogunk készíteni. Jelenleg egyébként 6 serdülő 
és 2 junior versenyzővel rendelkezünk.

– Mennyire vagy elégedett a tavalyi ered-
ményekkel? 

– Sajnos a tavalyi eredményeink kevésbé 
sikerültek jól, de ehhez hozzátartozik, hogy 
négy olyan versenyzőnk van, akik az első 
meccseiket vívhatták a tavalyi évben, éppen 
ezért természetesen ők még nem rendelkeznek 
kellő szakmai tudással. Nagyon bízom abban, 
hogy a későbbiekben, akár már ebben az év-
ben is jobb eredményeket fogunk tudni elérni. 
Szeretném kiemelni Lukács Lászlót és Mezei 
Dezsőt, ők rendelkeznek a legnagyobb rutinnal, 
ők ketten a rangidősek a csapatban.

– Milyen célokat fogalmaztatok meg 
az új évre?

– Nagyon bízunk benne, hogy ebben az évben 
sokkal több verseny kerül megrendezésre, mint 
2020-ban. A tervek szerint január végén rendezik 
meg a Xixó Kupát Szikszón, amely 2 napos lesz. 

Ezt a versenyt tavasszal a nagy hagyományokkal 
rendelkező Bornemisza Emlékverseny és az 
Utánpótlás olimpia követi. Terveink szerint nyár 
közepén rendezzük meg a Matyó Kupát és ősszel 
jönnek a korosztályos magyar bajnokságok. Ezek 
a kiemelt versenyeink, az eredmények mellett 
nagyon fontos a fiúk fejlődése szempontjából is, 
hogy ezeket a megméretéseket megrendezzék.

– A mezőkövesdi ökölvívók örökös edzője a 
közelmúltban jeles jubilemot ünnepelt. 

– Tóth József a múlt év decemberében 
ünnepelte a 80. születésnapját, ezúton is sze-
retném köszönteni a magam és a szakosztály 
nevében! Sok erőt és jó egészséget kívánunk 
neki mindannyian! Józsi bá 45 éves szakmai 
múlttal a háta mögött továbbra is töretlenül, 
szívvel-lélekkel segíti az ökölvívó szakosztá-
lyunk munkáját, aminek mindannyian nagyon 
örülünk és hálásan köszönjük neki! bokri

Sakk: cél az előrelépés
Rendkívüli évet tudhat maga mögött a Mezőkövesd Zsóry SE sakkszakosztálya,

hiszen a bajnokság tavasszal félbeszakadt, míg ősszel szünetelt a pontvadászat.
Az elmúlt évről és az idei tervekről Póta Lajos szakosztályvezetővel beszélgettünk.

– Milyen évet zárt a szakosztály?
– Az átlagosnál jobbnak értékelem a tavalyi 

szereplésünket, ugyanis a biztos bennmaradást 
tűztük ki célként, ehhez képest a 7. helyen végez-
tünk. Mindezt úgy sikerült elérnünk, hogy az utolsó 
két fordulóban olyan csapatokkal játszottunk volna, 
akik mögöttünk helyezkedtek el a tabellán, tehát 
győzelmi esélyekkel ülhettünk volna asztalokhoz. 

– Milyen eredmények születtek?
– Éberth Zoltán szerepelt a legeredménye-

sebben, ugyanis 6 pontot szerzett, de szeretném 
kiemelni az 5,5 pontos Hevesi Zoltán és a 4 pontos 
Zelei Zoltán mellett Becskei Zoltánt, aki 3,5 pontot 
szerzett úgy, hogy nem játszott minden mérkőzé-
sen. Zelei Zoltánról tudni kell, hogy 6 éves korától itt 
játszik nálunk, korábban többször is megválasztot-
ták az Év ifjúsági sakkozójának. Rajtuk kívül Kele-
men György és Nyíri Dániel veretlenül zárta az évet. 
A vendégjátékosok közül Bartók Dávid Dominik 4 

ponttal végzett 9 mérkőzésen, míg a 11 éves Simon 
Milán Gábor korához képest nagyon jó teljesít-
ményt nyújtott, mindketten ifjúsági játékosként 
szerepeltek a csapatban. Itt meg kell említenem 
a saját nevelésű sakkozóink közül Molnár Márton 
Ádámot, aki egy mérkőzésen lehetőséget kapott és 
tisztesen helytállt egy jóval erősebb játékos ellen. 

– Hogyan szerepelt a második csapat?
– A Heves megyei bajnokságban indultunk, a 10 

csapatos pontvadászatban a 9. helyen végeztünk, 
de voltak nagyon jó mérkőzéseink. Azt tudni kell, 
hogy olyan erős csapatokkal játszottunk, mint a 
nagy múltú Füzesabony, ahol az első 3-4 táblán 
nemzetközi mesterek szerepelnek, de több olyan 
együttes is van, amelyet mesterek erősítenek. 
Ez a pontvadászat egyébként komoly fejlődési 
lehetőséget jelent a fiataloknak, voltak olyan mér-
kőzések, amikor hat ifi sakkozóval álltunk ki. Ahhoz 
ragaszkodom, hogy egy-egy meccsen legalább 

4 fiatal játsszon, hiszen a második csapatban a 
legfontosabb az, hogy a gyerekek fejlődjenek.

– Mit vársz az idei évtől?
– A jelenlegi tervek szerint májusban kezdődik 

majd az NB II.-es bajnokság. A hivatalos oldalon 
már fent van egy terv a menetrendről, eszerint 
nagyon sűrű lesz a program, nem tudom, hogy 
a saját rendezésű versenyeinket, a Matyó Kupát 
és a Hegedűs Rafael Emlékversenyt mikor tudjuk 
majd megrendezni. Ami a szereplésünket illeti, 
merész leszek, nagyon szeretném, ha az első 5 
hely valamelyikén végeznénk, ugyanis több jó 
nevű játékost igazolunk az új szezonra. Pál Attila 
Szirmabesenyőről, Burghardt József Hatvanból, 
Lengyel László Tiszavasváriból, míg Éberth Zete 
Hunor Hevesről érkezik hozzánk. Sajnos egy távo-
zónk is van, legeredményesebb játékosunk, Éberth 
Zoltán ugyanis a Szirmabesenyőhöz igazolt, ettől 
függetlenül nagyon bízom az előrelépésben. bokri

Póta Lajos szakosztályvezető

Balogh Róbert szakosztályvezető és Tóth József edző
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– Hogyan értékeled a szakosztály 
elmúlt fél évét?

– Az őszi szezon magán viselte a koronaví-
rus-járvány különböző negatív jeleit, hiszen 
nagyon nehéz volt megfelelő létszámban 
tartani az edzéseket minden korosztályban. 
A bajnokságok mentek, a Bozsik Program 
keretében eltervezett feladatokat, tornákat 
sikerült megvalósítani, illetve lebonyolítani. 
Amit ki lehetett hozni az őszi szezonból 
ebben a helyzetben, azt Horváth Tamás 
utánpótlás szakmai vezetőnk és az edzőink 
megoldották. Úgy gondolom, hogy a Bozsik 
Programban megfelelően szerepeltünk, de 
a létszámot szeretnénk növelni. Fontos-
nak tartjuk, hogy a dél-borsodi térségben 
minden olyan gyermeket felmérjünk, aki 
szereti a labdarúgást, a tehetségeket pedig 
megpróbáljuk az egyesülethez leigazolni. 
Nagy örömünkre az edzőcentrumban nyáron 
átadásra került a 40x60 méteres műfüves 
borítású fedett csarnok, öltözőkkel és közös 
helyiségekkel, ez téli időszakban óriási se-
gítséget jelent a kisebbeknek. Itt szeretnénk 
majd tornákat szervezni környékbeli csapa-
toknak, amennyiben a járványhelyzet engedi 
és ez remek lehetőséget nyújthat arra, hogy 
felmérjük a gyerekeket. Természetesen ez a 
létesítmény az idősebb korosztályok számára 
is kiváló felkészülési lehetőséget nyújt, 
hiszen komoly munkát lehet végezni. 

– Mi a véleményed a csapatok őszi 
szerepléséről?

– Azzal kezdeném, hogy eddig az volt a 
jellemző, hogy a középiskolát megkezdő 
gyerekek csatlakoztak a helyi utánpótlásrend-
szerbe, azonban két évvel ezelőtt elindították 
az U12-es és U13-as bajnokságot azzal a céllal, 
hogy a gyerekek még korábban bekapcsolód-

Nagy célok
az utánpótlásban

Eredményes szezont zárt a Mezőkövesd Zsóry SE labdarúgó szakosztálya.
László István szakosztályvezetővel az őszi szereplésről beszélgettünk.

janak a bajnoki rendszerű versenyeztetésbe. 
Itt egy kicsit hiányosak a csapataink, éppen 
ezért arra törekszünk, hogy a térségből oldjuk 
meg a létszám növelését. A lényeg az, hogy a 
gyerekek minél fiatalabb korban tapasztalatot 
szerezzenek és ezzel felvértezve kerüljenek 
a magasabb korosztályokba és már ebben a 
korban kiderüljön, hogy ki milyen tehetséges. 

Az idősebbek remekül szerepelnek, hiszen 
az U14-esek és az U15-ösök dobogón állnak, 
a 17 évesek pedig pontveszteség nélkül, 14 
győzelemmel vezetik a bajnokságot. Úgy 
gondolom, ahogy a korábbi években is, meg 
fogjuk nyerni az U17-es bajnokságot, azután 
pedig jöhet az osztályozó, aminek többször 
nekifutottunk, de egyelőre nem jártunk 
sikerrel. Nagyon bízom benne, hogy ez idén 
megvalósul, hiszen a feljutás nagyon fontos 
lenne. Azt tudni kell, hogy az országban 
összesen 9 harmadosztályú csoport van és a 
160 csapat közül mindössze egy juthat fel a 
másodosztályba. Örömteli, hogy az U19-es 
csapat is vezeti a bajnokságot, nekik van egy 
elmaradt mérkőzésük a Gyöngyös ellen, amit 
tavasszal fognak pótolni.

Az NB III.-as csapatot azért említem meg, 
mert sok játékosunk szerepel a második 
csapatban. Összesen kilenc 2003-as és négy 
2002-es születésű fiú lépett pályára, ami 
nagyon komoly eredmény. Természetesen 
bánt bennünket az, hogy az utolsó helyen 
állunk a tabellán, de azt tudomásul kell venni, 
hogy a harmadosztályban szereplő U19-es 
csapatunkból játszatjuk a fiatalokat az NB III.-
ban. Nem mindegy, hogy például a Diósgyőr 
és a Debrecen első osztályú bajnokságban 
szereplő fiatalokkal tud kiállni, ennek ellenére 
a Debrecennel döntetlent játszottunk, míg 
a Diósgyőrtől csak 2-1-re kaptunk ki. Szinte 
minden mérkőzésen ott vagyok, így látom, 

hogy a fiataljaink nagyon komoly fejlődésen 
mentek keresztül és ez úgy gondolom, hogy 
mindennél fontosabb. A csapat vezetőedzője, 
Elek Norbert sok fiatalt felmért és rengeteget 
dolgozott velük, hogy minél előrébb lépjenek 
és minél többet fejlődjenek. Szeretném 
kiemelni, hogy Tállai András elnök és a vezető-
ség végig segítette a fiatalok munkáját.

– Emellett egy utánpótlást érintő 
felmérés is készült ősszel.

– A klubnak egy nagyon komoly feladata 
volt, az MLSZ a belga Double Pass-szal egy 
felmérést készített csapatunk utánpótlás 
helyzetéről, melyre Tóth László utánpótlás 
szakmai igazgató vezetésével készültünk fel. 
Megnézték, hogy milyen pályákkal, milyen 
körülményekkel rendelkezünk és mik azok 
a dolgok, melyekben hiányosságok vannak. 
A felmérésről januárban lesz majd végle-
ges eredmény, de az MLSZ célja az, hogy B 
kategóriás akadémiákat hozzon létre, amelyek 
lényegében az elit akadémiák alá dolgozná-
nak. Az akadémiai rendszert területi alapon 
szeretnék megvalósítani, az elképzelések 
szerint Diósgyőrhöz tartozna pl. Borsod és 
Heves megye és valamilyen szinten Szabolcs-
Szatmár-Bereg megye is. Nagyon komoly 
versenyhelyzet van, hiszen országosan 70-80 
klub szeretne B kategóriás akadémia lenni, 
mi is ezek közé tartozunk. Azt tudni kell, hogy 
az elit akadémiák 14 éves kortól kezdődően 
foglalkoztatják a gyerekeket, a B kategóriás 
akadémiáknak 14 éves korig kell összeszedni-
ük, kiválasztaniuk és nevelniük a fiatalokat, 
utána pedig át kell adni a legtehetségesebb 
gyerekeket az elit akadémiáknak. Ezért fontos, 
hogy a kisebb korosztályokban, az U7-től 13-ig 
ismerjük a térségben élő gyerekeket. (Fotók: 
mezokovesdzsory.hu) Bódi Krisztián

László István szakosztályvezető
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Bódi Krisztián

Gól nélküli döntetlent játszott
a Mezőkövesd Zsóry FC a Kisvárda Master Good vendégeként

az OTP Bank Liga 17. fordulójában.

A Szerencsejáték Zrt. Férfi Liga Kupa C csoportjában a második 
mérkőzését játszotta le együttesünk az élvonalbeli HE-DO B.Braun 
Gyöngyössel január 20-án. Az első félidőben meggyőző teljesítményt 
nyújtottak a vendégek, akik a szünetben már 18-8-as előnyben vol-
tak. Fordulás után stabilabban játszottunk, az MKC támadásban és 
védekezésben is feljavult, így a második félidőt 15-12-re megnyertük, 
de összességében így is 30-23-as gyöngyösi siker született. Csapa-
tunkból Jancsó 6, míg a vendégektől Urbán 5 gólig jutott.

Két nappal később Gyöngyösön találkoztak a felek, ahol teljesen 
kiegyenlített volt a játék az első félidőben, egyik csapat sem tudott 
két gólnál nagyobb fórt kiharcolni, a szünetben 15-14-re vezettek 
a hazaiak. A második játékrészben állandósult a vendéglátók 1-2 
gólos előnye, amely a félidő közepére 5 gólosra nőtt. A gyöngyösiek 
végül 31-25-re győztek, így a csoport utolsó, január 27-ei Hatvan 
– MKC találkozójának eredményétől függetlenül megnyerték a 
csoportot és továbbjutottak. A hazaiaktól Varsandán 6, míg csapa-
tunkból Jancsó és Szabó 5-5 góllal volt a legeredményesebb.

Lejátszotta első tétmérkőzéseit idén
a Mezőkövesdi KC felnőtt csapata, a Gyöngyös két

magabiztos győzelmet aratott a Liga Kupában.

Az 5. helyezett szabolcsi együttes vendégeként lépett pályára csapa-
tunk a tavaszi nyitófordulóban január 23-án. 

Az első komolyabb lehetőség labdarúgóink előtt adódott a 10. per-
cben, Vutov ígéretes szabadrúgása azonban elsuhant a bal alsó sarok 
mellett. Ezt a lehetőséget leszámítva az első 20 percben kiegyenlített 
játék zajlott a pályán, a labda elsősorban a két 16-os között pattogott. 
Ezt követően csapatunk játszott veszélyesebben, a legnagyobb he-
lyzetünk az első félóra végén adódott, amikor is Eperjesi beadása után 
a rövid saroknál érkező Jurina lőtt az oldalhálóba.

A második játékrész első lehetőségét a vendéglátók alakították ki, 
az 52. percben Camaj megpattanó kísérlete suhant el centikkel a bal 
alsó sarok mellett. A szöglet után Szappanos kétszer is bravúrral men-
tett a kisvárdai kísérletek után, hálóőrünk előbb Simovic közeli fejesét, 
majd egy veszélyes passzt ütött ki a kapu torkából. Az 55. percben 
Berecz szánta lövésre magát mintegy 23 méterről, Dombó azonban jól 
helyezkedett és hárított. Egy órányi játék után közel jártunk a vezetés 
megszerzéséhez; Jurina látványos csukafejesét Dombó ütötte ki, majd 
Besirovic bombáját a gólvonalról vágták ki a védők. A 63. percben 
Ötvös lőtt távolról, Szappanos elvetődve fogta a hazai játékos lövését. 
Nyolc perccel később óriási helyzet adódott csapatunk előtt, Dombó 
védett elvetődve egy remek lövést, majd a kipattanót Nesterov vágta 
a kapu fölé. Végül 0-0-val zárult az összecsapás, így labdarúgóink 
továbbra is a 8. helyen állnak a tabellán 21 ponttal.

Együttesünk lapzártánk után az Újpestet fogadta január 30-án; 
február 2-án, kedden 20 órakor a MOL Fehérvár vendégeként lépnek 
pályára labdarúgóink, míg február 6-án, szombaton 17 órakor a Buda-
pest Honvédot látják vendégül. Február 14-én, vasárnap a Ferencváros 
érkezik városunkba, a találkozó 14.30-kor kezdődik.

ÚJ TÁMADÓ Jakub Vojtus személyében szlovák támadót igazolt 
klubunk. A 27 esztendős játékos a szlovák Zilina, majd az egyaránt 
olasz Internazionale és a Chievo gárdájában töltötte utánpótlás éveit. 
Ezt követően játszott a horvát NK Zagreb, a portugál Olhanense, a 
szlovák Spartak Trnava csapatában, majd a román Universitatea Cluj 
gárdájához igazolt. A következő években lengyel klubokat erősített, 
megfordult a Miedz Legnica, illetve a GKS Tychy együttesében, 
ahonnan újra Romániába vezetett az útja, az Academica Clinceni 
csapatában 9 góllal házi gólkirály lett, mely után Kolozsvárra tette át 
a székhelyét, a CFR Cluj gárdájához szerződött. A szlovák korosztályos 
válogatottakban is lehetőséget kapott, az U17-es, U19-es és U21-es 
nemzeti csapatban összesen 13 alkalommal lépett pályára és 1 gólt 
szerzett. (Fotó: mezokovesdzsory.hu/Gál Péter)

Az edzőmérkőzések eredményei:
Mezőkövesd Zsóry FC – Dorogi FC 4-0.

Gólszerzőink: Vadnai, Berecz, Cseri, Nagy D.
Diósgyőri VTK – Mezőkövesd Zsóry FC 3-2.

Gólszerzőnk: Jurina (2) 

Az Mezőkövesdi KC bajnoki menetrendje:

Február 6. (szombat) 18.00:
Optimum–Solar Békési FKC – Mezőkövesdi KC

Február 13. (szombat) 18.00:
Mezőkövesdi KC – ÓAM-Ózdi KC

Február 21. (vasárnap) 17.00:
Hatvani KSZSE – Mezőkövesdi KC

Február 27. (szombat) 18.00: 
Mezőkövesdi KC – DEAC NK Kft.

Március 6. (szombat) 18.00: 
Mezőkövesdi KC – KTE-Piroska szörp

Március 13. (szombat) 18.00: 
Balassagyarmati Kábel SE – Mezőkövesdi KC

Március 20. (szombat) 18.00: 
Mizse KC – Mezőkövesdi KC
Március 27. (szombat) 18.00: 
Mezőkövesdi KC – Vecsési SE

Április 17. (szombat) 18.00:
Mezőkövesdi KC – Optimum–Solar Békési FKC

Április 24. (szombat) 18.00:
Mezőkövesdi KC – Balassagyarmati Kábel SE

Május 9. (vasárnap) 18.00:
Pick Szeged U22 – Mezőkövesdi KC

Május 15. (szombat) 18.00:
Mezőkövesdi KC – Nyíregyházi SN Kft.

Május 19. (szerda) 18.00:
Mezőkövesdi KC – Pick Szeged U22

Május 22. (szombat) 18.00:
FTC–Diagnosticum U22 – Mezőkövesdi KC

bokri

Érvényesült
a papírforma

Döntetlen
a nyitányon
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A Matyó Múzeum bár zárva tart a járványhelyzet miatt – mégis arra törekszik, hogy ugyan online 
térben, de tovább éltesse – átadja az utókornak a gazdag és értékes matyó kultúrát. Az intézmény 
közösségi oldalán folyamatosan olyan tartalmakat tesznek közzé, amelyek az adott időszakhoz, 
ünnepkörhöz kötődő matyó hagyományokat mutatnak be.

Szánkó, ironga, farsang, mulatság, lakodalmak, 
pampucka – azaz ilyen volt a régi, matyó tél.Tél a matyóknál

Fakorcsolyával jégen csúszkáló gyermekek Tardon
(Forrás: mek.oszk.hu)

FÁNKSÜTÉS | Vízkereszt után 
őseink számára eljött a pihenés, 
a mulatozás, a vigadalom, azaz 
a farsang ideje, hiszen ilyenkor 
nem volt olyan sok munka a 
földeken, a ház körül. Ezért is 
volt szokás régen, hogy ebben az 
időszakban tartották meg a lako-
dalmakat. A farsangnak is – mint 
minden ünnepnek – megvolt a sa-
játos népi étele, amely nem más, 
mint a pampucka, azaz a fánk, 
amelyet akár magában, akár 
porcukorral vagy házi lekvárral 
fogyasztottak. 

A HÓNAP TÁRGYA | A havazás, a hófed-
te dombok nemcsak a mai kor gyermekét 
vonzzák a játékra, hanem őseink fiataljai 
is éltek a tél nyújtotta szórakozási le-
hetőségekkel – csak egy kicsit másként. 
Míg ma készen megvásároljuk a korcsolyát, 
a szánkót, addig az 1800-as, 1900-as évek 
gyermekei sokszor maguk készítették el téli 
játékszereiket, amelyek jóval egyszerűb-
bek voltak a mostaniaknál. Ilyen például 
a Matyó Múzeumban hónap tárgyának 
megválasztott szánkó, amelyet 1933-ban 
készített egy szentistváni ember kisfia 
számára fából, úgy, hogy az enyhén hajlí-
tott szántalpakhoz a keresztfák csapolással 
illeszkednek. 

IRONGA | A másik kedvelt téli sport volt a fakorc-
solyázás. Az 1890-1940 között lábra erősíthető 
– Mezőkövesden irongának nevezett – fakorc-
solyával csúszkáltak a jégen a gyerekek. A 
játékszert általában a fiatalok saját maguk, meg-
maradt fahulladék felhasználásával építették meg, 
azzal csúszkáltak és versenyeztek. 

SZÁNKÓ – a hónap tárgya a Matyó Múzeumban
(Fotó: Matyó Múzeum) 

Farsangi fánkot sütöttek a Matyó Múzeum dolgozói
felidézve a régi matyó szokásokat (Fotó: Matyó Múzeum)


